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טיוטת פרוטוקו ל 
 
 

 
 

 
 
  

 

 
 

 
 

ישיבת ועדת חינוך וקהילה מס' 24/3 , לשכה ראשית ירושלי ם 
  

 

  

יום רביעי, ז' תשרי תשפ"ה,  - 09/10/2024   10:00 -  12:00 
     

 

  

חברים: 
 

יו"ר הוועדה - איתן גינזבורג 

אלישבע אנסבכר; בת שבע שוורץ (נוכחות בזום); דוד פרץ (נוכחות בזום); חגי מיורק; חיים מנחם; ד"ר יזהר 
הס; ניסן צ'ליק; רונית בויטנר (נוכחות בזום); רועי אביקסיס; שלמה פייג; שמואל ליטוב; שרמן יהוש ע 

 

חסרים: 
 

דניאל אבידור; מוטי יוג ב 
 

  

משתתפים: 
 

 
  

 

  

אבי מוסן; עו"ד אביתר יצחק הלוי; אהרון בר; אייל אוסטרינסקי; אילן פרידמן; אלי כהן; אליהו גפני;  
מר אמיר רוזנבאום; גב' גלי סיטון; הדר אברהמי; זהבית אמסלם; חזי הייס; ליאורה כהן-נצר; עו"ד  

מוריה אברמוביץ'; מיכל שגיא חנין (נוכחות בזום); סימון אלבז; עמית עמר; עפרה שמעון; עו"ד  
קונוביץ קובי; קשת פרתם (נוכחות בזום); שלומי אוליאל (נוכחות בזום); שר שלום גרבי 

 
  

 

סדר יום: 

 

 

 
 

 

אישור פרוטוקולי ישיבות קודמות מוועדת חינוך ומוועדות המשנה     .1

אישור תקציב מפורט דו שנתי לחטיבת חינוך וקהילה לשנים 2024-2025   .2

סיוע לתכנית "מסע"- חיזוק הקשר לישראל בקרב צעירים יהודים מרחבי העולם   .3

שינוי השם ממרכזי מורשת קק"ל ל- "בתי קק"ל למצוינות" במסגרת מימוש מדיניות קק"ל לשינוי    .4
מודל הפעלת בתי קק"ל . 

סיוע למאבק באנטישמיות, עידוד הסברה וחינוך לישראל (Israel Education) וחיזוק הקשר לישראל    .5
בקרב סטודנטים יהודים בקמפוסים בצפון אמריק ה 

6.  הרחבת יישובי מעו"ף ליישובי עוטף עזה ורשויות בקו העימות 

הרחבת יישובי מעו"ף לשכונות פיתוח    .7

דיון על אופן מיון שליחי חינוך מטעם קק" ל   .8

תהליך הגשת קולות קוראים ומיזמים משותפי ם   .9

שונות    .10
 

 

 

 

    
   

 

תמצית דיון והחלטות : 
 

  
 

 

אישור פרוטוקולי ישיבות קודמות מוועדת חינוך ומוועדות המשנה   .1

עיקרי הדיון:   

 

 

יו"ר הוועדה מציין כי נשלחו טיוטות של פרוטוקולים לאישור חברי הוועדה .  
רונית בויטנר מציינת כי מדובר על פרוטוקול של לפני יותר משנה וחצי, וביקשה לאשר פרוטוקולים  

בצורה יותר תכופה, ובסמוך לישיבות הוועדה .  
ועדת חינוך וקהילה אישרה פה אחד את פרוטוקול ועדת חינוך מס' 24/2 מיום  17/04/2024, כמו כן  

מאשרת את פרוטוקולי ועדות המשנה:  
ועדת המשנה לפעילות בחו"ל מיום 16.3.23 ומיום 19.07.23, פרוטוקול ועדת המשנה לנוער בסיכוי מיום  

16/03/2024, פרוטוקול ועדת משנה לפעילות במרכזי שדה מיום 20/04/2023 ופרוטוקול ועדת המשנה  
לפיתוח מנהיגות ציונית מיום 19/07/2023.     

 
  

   

אישור תקציב מפורט דו שנתי לחטיבת חינוך וקהילה לשנים 2024-2025   .2
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עיקרי הדיון:     

יו"ר הועדה איתן גינזבורג פתח את הישיבה בברכת שנה טובה לכלל הנוכחים. הוא השתתף בצערה של  
חברת הועדה, בת-שבע שוורץ,  על אובדן אישה.   

יו"ר הועדה הדגיש כי הנושאים שידונו בישיבה, כמו כן אישור התקציב, הם תוצר של עבודה ארוכה  
וממושכת של גורמים רבים, הדירקטוריון והדרג המקצועי, וכולל את מסמך המדיניות אשר מתווה את  

הדרך שאליו תצעד החטיבה לחינוך ולקהילה של קק"ל. יו"ר הועדה הציג את עיקרי תקציב החינוך,  
אשר ממשיך לגדול והופך להיות חלק מרכזי בתקציב השוטף של קק"ל. תקציב אשר גדל בכ40 מיליון  
ש"ח, ובפרט בתפוצות, מ50 מיליון שקלים למעל 70  מיליון שקלים בשנה, ומבטא אמירה לגבי יהדות  

התפוצות, חלק בלתי נפרד מהעם היהודי. כמו כן, הציג יו"ר הועדה את תוכנית "מסע", שהיא תוכנית  
משמעותית, להגברת הזיקה הציונית בקרב צעירים יהודיים בתפוצות, בסכום של 35 מיליון ש"ח,  

ותמיכה בגופים שמקדמים הסברה ציונית וחינוך לישראל בקמפוסים בצפון אמריקה, ובמדינות דוברות  
אנגלית.  

הגדלה נוספת היא הגדרת המעוף, שמאפשרת תמיכה חינוכית ברשויות מקומיות, על כלל יישובי עוטף  
עזה וקו העימות בצפון, שהוגדרו בהחלטות האחרונות, כשכונות פריפריה חברתית ברשויות מקומיות  

גדולות יותר, בשכבות מוחלשות, על פי קריטריונים שקבעה ממשלת ישראל. יו"ר הוועדה מודה לחברי  
הוועדה, שהם שותפים לדרך בכל פעילות החינוך והקהילה של קרן קיימת לישראל. למנהל החטיבה,  
ולעובדי חטיבת החינוך והקילה, לחטיבת הכספים, על הסיוע בהכנת התקציב.  יו"ר הועדה מציין כי  

יקבעו בשנה הקרובה עוד ישיבות, שיעסקו במימוש התקציב, באתגרים, בחסמים, בשאלות של מדיניות  
ככל שיעלו, ובעיקר, במעקב ובקרה אחרי יישום המדיניות שנקבעה.   

שמואל ליטוב מודה לחברי הועדה ולאיתן גינזבורג, יו"ר הועדה, אשר הגיעו יחד להסכמות בעניין  
התקציב. הוא מציין כי התקציב גדל ואת ההכרח בהגדלת כח האדם בחטיבה. בנוגע לכך, יש שני  
עקרונות מנחים: 1. אחידות בכללים, לכלל החטיבות. 2. ישימות. החמרה של הכללים מקשה על  

המימוש. באותו עניין, הדגיש את החשיבות של ישיבות מעקב למימוש התקציב. הוא מברך על  
התוצאה, ומציין כי כלל הקהלים יוכלו להשתתף ולהרגיש שייכים למדינה, ולציונות.  

שר-שלום ג'רבי, מנהל חטיבת החינוך בירך את חברי הועדה על שיתוף הפעולה וההקשבה. הוא התייחס  
לנושא יהדות התפוצות והציג ערכות חינוכיות שהופקו בחטיבה, במחלקת חו"ל, בנושא האנטישמיות,  
בשפות אנגלית וספרדית, ובהמשך יתורגמו לשפות נוספות. מנהל החטיבה שיבח את הגורמים, שעבדו  

על מנת שהערכות יופקו ויופצו, בקהילות חו"ל.   
עוד התייחס בעניין מימוש תקציב 2023, אשר מומש ב80 אחוזים, כל זאת לאור המלחמה שפרצה  
השנה, כאשר עובדי החטיבה היו מגויסים למילואים. הוא ציין, כי בשנה הקרובה, השאיפה להגיע  

למימוש של 97 אחוזים. יחד עם זאת, עם הגדלת התקציב, יש לתת את הדעת ברצינות בכל הנושא של  
כח האדם ועובדי החטיבה הקיימים. הוא מתאר את התוספות התקציביות בדרך המימוש ומצביע על  

חוסר בעובדים, לאור הגדלת התקציב. בנוסף, תהליך המימוש דרך נהלי הקולות הקוראים בקק"ל,  
תוצג בהמשך הישיבה, ותבטא את ההיקפים הגבוהים שבהם החטיבה נדרשה לעמוד עד היום. עוד הוא  

מציין לשבח את שיתוף הפעולה עם מ"מ מנכ"ל יובל ייני, בעניין כח האדם,  אך עדיין קיים חוסר,  
במבנה הארגוני המאושר, באיוש התקנים הקיימים, ללא קשר לגידול התקציב והמשימות.  

שר-שלום ג'רבי, מנהל החטיבה, דיווח  על סיורי הסליחות בהפקה של החטיבה, עם 30,000 משתתפים,  
הדרכה ותוכן, ובנוסף, עשרות סיורים ואירועי סוכות יחד עם קהילות המפונים מהצפון, ובירך  את  

מנהל האגף, מר אבי מוסן, אשר נבחר להיות עובד מצטיין של מ"מ מנכ"ל .  
יזהר הס מברך על הערכות החינוכיות, ומציין כי בעניין כח האדם, התקימו החלטות בוועדות קודמות,  

שלא מומשו, על מבנה ארגוני חדש שישקף את הגידול התקציבי.  
איתן יו"ר הוועדה מציין בעניין כח האדם כי יש צורך לאייש תקנים קיימים, ובנוסף, לעשות עבודת  

מטה כדי לבדוק הגדלת מסגרת התקנים הקיימים של החטיבה לחינוך וקהילה.  
ליאורה כהן-נצר מציינת כי יש לתקן את הניסוח בסעיפים מסע ואנטישמיות:  35 מיליון שקל למסע ו-  

10 מיליון שקל לאנטישמיות, כל שנה, אשר אינם בבסיס התקציב של חטיבת החינוך. לפי הנוסח  
המוצג, 35 מיליון שקל כתוב משנת 24' ואילך. ניתן להסיק שמדובר בתקציב כפול, התיקון שנדרש הוא  

לציין במפורש שנת הלימודים תשפ"ה שהיא מורכבת מ-24' ו-25', וזה מובהר עכשיו לפרוטוקול. אין  
כפל תקציב, אלא בגלל ששנת לימודים חוצה 2 שנות תקציב. עוד באותו עניין, הסעיף של האנטישמיות  

נדרש לשנת 24' בנוסף ל25'.  
איתן גינזבורג , יו"ר הוועדה, מדגיש את החשיבות של  נספח הצעת תקציב, שבה יש הבהרות ביחס  

למסגרות הפעילות שמוצגות בחוברות תקציב, מכיוון שהמערכת מגבילה את מספר התווים, מצורף  
הנספח המבהיר את הסעיף. מבחינתנו הנספח הוא חלק אינטגרלי מהתקציב ובלתי נפרד ממנו. וועדת  
חינוך וקהילה ממליצה לאשר את הצעות התקציב המפורטות לשנים 24'-25', בסכום של 247,621,300  

לשנת 2024 ו250,810,300  לשנת 2025, כפי שצורפו על סדר היום, לרבות הקווים המנחים המצורפים  
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בנספח. ההצעה תעבור לוועדת הכספים ולהנהלה ולדירקטוריון.  
יו"ר הוועדה מבהיר לתקן בסדר היום, אישור תקציב מפורט דו-שנתי ל"חטיבת חינוך וקהילה", לא  

"וועדת חינוך" כפי שמצוין. 

 

החלטה מס' 24060301/1 

 

ועדת חינוך וקהילה ממליצה לאשר את הצעות התקציב המפורטות לשנים 2024-2025, בסכומים של  
247,621,300 ש"ח לשנת 2024, ו- 250,081,300 ש"ח לשנת 2025 כפי שצורפו לסדר היום, לרבות הקווים  

המנחים המצורפים. ההצעה תובא לאישור ועדת הכספים, ועדת ההנהלה ודירקטוריון קק"ל.   

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

סיוע לתכנית "מסע"- חיזוק הקשר לישראל בקרב צעירים יהודים מרחבי העולם   .3

עיקרי הדיון:   
איתן גינזבורג, יו"ר הועדה, מסביר כי סיוע לתוכנית מסע חיזוק קשר עם ישראל, בקרב צעירים  

יהודיים מרחבי העולם, היא תוכנית משמעותית מאד, שמעודדת תוכניות ארוכות טווח להבאת צעירים  
יהודים לישראל ולתוכניות מנהיגות ארוכות טווח, בהן נמצאים בין סמסטר עד שנה כדי לחזק את  

הזהות שלהם, את המורשת והתרבות, היהדות והחינוך לציונות בישראל. כיום, קיימת שותפות  
והבקשה היא להגדיל אותה. התוכנית מאד חשובה ויוצרת קשר עמוק עם יהדות התפוצות.    

ניסן צ'ליק מסכים ומוסיף כי המיזם יכול לפתוח דלת לעולים חדשים ולקליטת עלייה. רונית בויטנר  
מדגישה גם היא את החשיבות של הנושא במיוחד בעת הזאת. יו"ר הוועדה הקריא את הצעת  

המחליטים. ליאורה כהן-נצר -התייחסה לסעיף 1 בהצעת המחליטים וציינה  כי הכוונה לשנים  -2024
2025. והמקור התקציבי להחלטה זו, הן יתרות קק"ל.  

  
 

 

החלטה מס' 24060302/1 

 

 

לאור הנימוקים שפורטו בדברי ההסבר ובכלל זה לצורך קידומה של תכנית ייחודית זו, היות ומדובר על  
גוף יחיד אשר פונה לכל סוגי האוכלוסייה, ולכל הזרמים השונים, ויודע לתת שירות, כולל ויזות עבודה,  

כולל מערכת של ביטחון ומעטפת כוללת למשתתף, כמו כן, יש תמיכה מהמדינה והוא מוגדר כספק  
יחיד, ועדת החינוך ממליצה לדירקטוריון כלהלן: 1.קק"ל תתמוך בתוכנית מסע בשנת תשפ"ה, סוף  
שנת תקציב 2024 ושנת 2025, בסכום של עד 35 מיליון ₪. 2.המקור התקציבי להחלטה זו – יתרות  
קק"ל הפנויות מעל כרית הביטחון. הנושא יובא לאישור ועדת הכספים בטרם יועבר לדירקטוריון.  

3.לצורך מימוש ההחלטה יוקם צוות מקצועי בראשות מנהל חטיבת חינוך וקהילה, נציגי הלשכה  
המשפטית וחטיבת הכספים.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

שינוי השם ממרכזי מורשת קק"ל ל- "בתי קק"ל למצוינות" במסגרת מימוש מדיניות קק"ל לשינוי  
מודל הפעלת בתי קק"ל . 

 .4
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עיקרי הדיון:   
מנהל החטיבה, שר-שלום ג'רבי, מסביר כי בעבר השם "בתי קק"ל למצוינות" שונה ל"מרכזי מורשת  

קק"ל",  וכעת יש בקשה לחזור לשם הקודם. כיום, יש 2 בתי קק"ל שפועלים בהצלחה גדולה מאד, בנוף  
הגליל, ובקריית מלאכי. כעת, נבנים בתי קק"ל נוספים, כאשר יהיו 9 סה"כ. הקרובים להיפתח בית  

שאן, עכו ומגדל העמק .  
שמואל ליטוב מציין כי הבקשה הייתה להקצות 2 מיליון שקלים כל שנה, למשך 5 שנים, לטובת  

הפעילות בבתי קק"ל. עוד הוא מציין כי הפעילות מתקיימת אחה"צ, בכיתות י '-י"ב. במקביל גם עם  
הקהילה, אזרחים ותיקים, עולים חדשים, ועוד. הבית בבעלות קק"ל, ובניהולו. מציין כי יש חשיבות  

לייצר פלטפורמה אזורית עם חזון. שכלל תושבי האזור ייהנו מהבתים ולא רק תושבי העיר.    
אבי מוסן מציין כי בהסכם הראשוני כתוב שהבית ישמש לפעילות גם לעיר וגם ליישובי הסביבה, הבית  

ישמש כפלטפורמה לכלל התושבים והמסגרות, נוער בסיכוי ותנועות נוער ושלל קהלים נוספים  
שהחטיבה שמה דגש על הפעילות החינוכית עימם .  

איתן גינזבורג , יו"ר הוועדה, מצטרף ומוסיף כי באופן טבעי, מי שגר קרוב, מבקר באופן תכוף יותר,  
ומסכים עם הנאמר. זאת ועוד, בישיבת הדירקטוריון מיום ה-13 ביוני 24', דירקטוריון קק"ל אישר את  

מדיניות חטיבת החינוך. בתוך כך אושר גם שינוי מדיניות ומודל ההפעלה של בתי קק"ל, להפעלה מלאה  
על ידי קק"ל, מכאן ולהבא וגם עדכון של המודל התקציבי מגיעים לכל בית.   

בהמשך להחלטה הזו, מבקשת החטיבה את שינוי השם מ"מרכזי מורשת קק"ל", ל"בתי קק"ל 
למצוינות", כאשר שינוי השם מבטא את דרכי ומטרות הבית ואת מדיניות הדירקטוריון, כפי שנקבע  

בישיבת הוועדה אז, השם הזה גם מקובל על החטיבה וחג"מ.  
אלי כהן מאחל לאיל כהן מנהל בתי קק"ל רפואה שלמה.  

  
 

 

החלטה מס' 24060303/1 

 

 

בהמשך להחלטת הדירקטוריון מיום 13.6.2024 במסגרת מדיניות חטיבת החינוך ושינוי מודל הפעלת  
בתי קק"ל להפעלה מלאה של כלל הבתים על ידי קק"ל כמפורט ב דברי ההסבר, ועדת חינוך וקהילה  

ממליצה לדירקטוריון על שינוי השם של בתי מורשת קק"ל ל- "בתי קק"ל למצוינות".  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

סיוע למאבק באנטישמיות, עידוד הסברה וחינוך לישראל (Israel Education) וחיזוק הקשר 
לישראל בקרב סטודנטים יהודים בקמפוסים בצפון אמריקה 

 .5

עיקרי הדיון:   
יו"ר הוועדה, איתן גינזבורג, הציג את הנושא והקריא את דברי ההסבר. ניסן צ'ליק ציין כי בארצות  

הברית, בסינסנטי, יהודים הוציאו את המזוזות בדלת הכניסה.    
רועי אבקסיס העיר כי בעקבות המלחמה אושרו תקציבים גבוהים לפרויקטים בארץ, והגיע השעה  
להשיב ליהדות חו"ל, בחיזוק זהות יהודית, הקשר לישראל והמאבק באנטישמיות. הוא מברך על  

ההצעה, ואף מציע להגדיל את התקציב. בנוסף, מציע כי יש למקד את הדוברות וקשרי הציבור ליח"צ  
משמעותי שיציג את ההשקעה המדוברת של קק"ל ביהדות חו"ל, ולהקים צוות יח"צ לעניין זה,  

בנוכחות יו"ר הוועדה .  
איתן גינזבורג, יו"ר הוועדה, מציע שחטיבת חינוך וקהילה תפנה בעניין למערך ההסברה. עו"ד אביתר  

יצחק הלוי מציין, כי מי שמקים צוותים חוצי ארגון, זה מנכ"ל קק"ל. הוא זה שחותם על כתבי המימון,  
לשנות החלטות .  
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5 עמוד 
 

 

 

 

ועדת חינוך הדירקטוריונית ממליצה לדירקטוריון קק"ל כלהלן: 1.דירקטוריון קק"ל יגדיר את  
הקמפוסים - בצפון אמריקה ובמדינות דוברות האנגלית בשאר העולם: אנגליה (כולל אירלנד),  

אוסטרליה ודרא"פ - בהם יש קהלים משמעותיים של סטודנטים יהודים כיעד סיוע מרכזי במסגרת  
החלטה זו בלבד. 2.קק"ל תקצה סכום של עד 10 מלש"ח עבור תוכניות ומיזמים ציוניים הפועלים בקרב  

ולטובת הסטודנטים היהודים בקמפוסים בתחומים שיפורטו להלן במסגרת החלטה זו. 3.סכום  
התמיכה יחולק ג"ג באופן הבא: 1.קמפוסים בארה"ב וצפ"א – 75% שהם סך של עד 7.5 מלש"ח  
2.קמפוסים במדינות דוברות אנגלית בשאר העולם  – 25% שהם סך של עד 2.5  מלש"ח 4.המקור  

התקציבי להחלטה זו – יתרות קק"ל הפנויות מעל כרית הביטחון (מחוץ לתקציב השוטף). 5.סיוע קק"ל  
יינתן לתוכניות ומיזמים ציוניים הפועלים בקרב ולטובת סטודנטים יהודים בקמפוסים בתחומים  

הבאים: 1.חינוך לישראל  (Israel Education) בקרב הציבור היהודי והציבור הכללי בקמפוסים  
2.התמודדות עם אתגרי האנטישמיות ובפרט החוסן הקהילתי והאישי והמוכנות לאירועי חירום של  

הקהילות והסטודנטים היהודים בקמפוסים 3.חיזוק הזהות הציונית של הסטודנטים היהודים  
בקמפוסים והחיבור והקשר שלהם למדינת ישראל ולציונות 6.לצורך יישום החלטה זו, יוקם צוות  

מקצועי בראשות מנהל חטיבת חינוך וקהילה בהשתתפות נציגי הלשכה המשפטית וחטיבת כספים.  
7.הצוות יבחן בקשות לתמיכה ואת הארגונים או המיזמים הרלוונטיים לפי התנאים ובכפוף למדיניות  
אשר מותווית בסעיף 8 להחלטה זו 8.הצוות יעניק דגש מיוחד לעבודה עם ארגונים ומיזמים העומדים  

בעקרונות הבאים: 1.ארגונים או מיזמים הפועלים בפריסה עולמית רחבה או בפריסה רחבה בקרב  
קמפוסים בארה"ב – פעילות במעל 2 יבשות או במעל 8 מדינות או במעל 100  קמפוסים בצפון אמריקה  
2.ארגונים או מיזמים בעלי ניסיון משמעותי של מעל  5 שנים בפעילות ציונית בתפוצות ובדגש מיוחד על  

פעילות ציונית של מעל 3  שנים בקרב סטודנטים בקמפוסים בתחומים שפורטו בסעיף 5 להחלטה זו.  
ככל שמדובר בארגון גג או מסגרת. 3. ארגונים או מיזמים המהווים ארגוני או מיזמי גג או מסגרת אשר  

תחתיהם פועלים ארגונים או מיזמים אחרים – ארגונים המאגדים מעל 10 ארגונים במסגרתם 4.  
ארגונים או מיזמים אשר מפעילים מספר משמעותי של שליחים מישראל או שהוכשרו בישראל  

בפעילותם – יותר מ-20 שליחים ישראלים לארגון/מיזם. 9. הארגונים הנבחרים יידרשו לעמוד בשניים  
לפחות מהתנאים המנויים בסעיף 8 לעיל ויינתן תיעדוף לארגונים העונים על יותר משניים מהתנאים  
10. בכל מקרה, סכום התמיכה לארגון או מיזם יחיד לא יעלה על 15% מסך התמיכה הכולל – עד 1.5  

מלש"ח. 11. ארגונים הפועלים ביותר מיבשת אחת כאשר אחת מהן היא צפ"א, יוכלו להגיש תוכנית  
אחת הכוללת פעילות הן בצפ"א והן בשאר העולם אך התמיכה הכוללת למיזם אחד, כולל הפעילות  

בצפ"א וכולל הפעילות בשאר העולם לא תעלה על הסכום האמור בסעיף 10 לעיל. הנושא יועבר לאישור  
ועדת הכספים ודירקטוריון קק"ל.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

הרחבת יישובי מעו"ף ליישובי עוטף עזה ורשויות בקו העימות   .6

עיקרי הדיון:   
יו"ר הוועדה, איתן גינזבורג, הציג את הנושא והקריא את דברי ההסבר .  

הרחבת יישובי מעוף כשהרעיון הוא לרכז את המאמץ בישובים המוגדרים כישובים סמוכי גבול או  
יישובי קו עימות, בהתאם להחלטת הממשלה 919 במודל של יעד סיוע מרכזי. בהתאם לנתונים  

בהחלטת הממשלה 919 ו975, בכל ישוב, על פי מפתח חלוקה שמהווה חלק בלתי נפרד מדברי ההסבר .  
ליאורה כהן נצר מציינת כי התקציבים הללו נכללים בבסיס התקציב השוטף .  

שמואל ליטוב מציין כי מעבר להחלטה של הסעיף התקציבי, ההצבעה היא על ההגדרה של הישובים  
הנ"ל כהגדרת יישובי מעוף, כיישובים שיש להם תיעדוף ביצועי להחלטות נוספות, כגון הנוער בסיכוי  
וקולות קוראים נוספים. זאת מעבר לתקציב הייעודי הנ"ל המתחלק בין כלל הישובים אשר יתקבלו  

בהחלטה זו.    
שר-שלום ג'רבי מציין כי רשימת הישובים נמצאים בנספח, וכי לא ייפגעו מכך יישובי המעוף הקיימים,  

מדובר על תוספת תקציב כללית אשר יחולק לטובת הישובים האלו . 
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ועדת חינוך וקהילה ממליצה לדירקטוריון קק"ל לאשר סיוע ליישוביי עוטף עזה וקו העימות, ותרחיב  
את העשייה החינוכית בקרב אוכלוסיות אלה דרך תוכנית מעוף.  

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
 

 

   

הרחבת יישובי מעו"ף לשכונות פיתוח   .7

עיקרי הדיון:   
יו"ר הוועדה, איתן גינזבורג, הציג את הנושא והקריא את דברי ההסבר, וציין כי הוועדה מציעה שקרן  

קיימת לישראל תפעל לסייע לשכונות פיתוח בערים שהן לא סוציו 1-5, אך מוכרות על ידי משרד נגב  
גליל ומשרד הפנים, כאשר ההצעה היא לנקוט במדיניות מרחיבה כלפי 2 הרשימות. היתרה בסכום  

שמבוקש במסגרת התקציב 24'-25', הוא של 2,300,000 שקלים חדשים, שיחולקו בין 2 סעיפים אלו של  
הרחבת יישובי מעוף. שמואל ליטוב מציין כי גם בסעיף הנ"ל, על אותו עקרון של הסעיף הקודם,  

ההצבעה מתייחסת על  ההיבט התקציב הנוסף, וכן אישור המדיניות על כהכללת ישובים אלו כיישובי  
מעוף. 

 

החלטה מס' 24060306/1 

 

 

ועדת חינוך וקהילה ממליצה לדירקטוריון קק"ל לאשר סיוע לשכונות פיתוח שהן בדירוג סוציו  
אקונומי פחות מ-5, ברשויות שמוגדרות מעל דירוג 5, בכל הארץ, ותרחיב את העשייה החינוכית בקרב  

אוכלוסיות אלה דרך תוכנית מעוף. 

הצבעה: 
אושר פה אחד 

 

 
  

   

דיון על אופן מיון שליחי חינוך מטעם קק" ל   .8

עיקרי הדיון:   

 

 

הנושא יידון בישיבה הבאה. 

 
  

   

תהליך הגשת קולות קוראים ומיזמים משותפי ם   .9

עיקרי הדיון:   

  

 

דורית חבני סקרה את התהליך המקצועי של הקולות קוראים ומיזמים משותפים. השאיפה היא שהקול 
קורא ייקח פרק זמן של 3  עד 4 חודשים, להכנה, לפרסום, לבדיקת ההצעות ולהודעה. כלומר, 4 חודשים  

בשלב של חתימת חוזה ותחילת ביצוע. כיום התהליך לוקח בין 5-8 חודשים .  
שמואל ליטוב מציין כי בחטיבת החינוך קיימים ההיקפים גדולים מאד של קולות קוראים ומיזמים  
משותפים. זאת מעבר לעבודה השוטפת. בנוסף, הקולות קוראים והמיזמים המשותפים של חטיבת  

החינוך, מטופלים במהירות רבה.  
ניסן צ'ליק מציין את החשיבות של המהירות של התהליך. מבקש לראות היכן אפשר לזרז את התהליך . 

שר-שלום ג'רבי מציין את הפער במס' הקולות הקוראים הגבוהה בין חטיבת החינוך והקהילה לבין  
שאר הארגון.  

אבי מוסן מציין כי כל הצעה כוללת בתוכה תוכניות חינוכיות שנדרשות בדיקה מעמיקה, בקרה  
והתאמה לקול הקורא .  

איתן גינזבורג ושמואל ליטוב מציינים כי בוועדת מכרזים בממשלה, לא נדרש לאשר זוכים בוועדה,  
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ומציעים להגיע לאיזון, ולקיים דיון נוסף בעניין .  
דורית חבני מציינת כי אושר בוועדת נהלים נוהל תמיכות, שהוא נוהל שאמור להחליף את נוהל אישור  
פרויקטים. קולות קוראים שבאים, נכון לקול קורא שהוא מתן שירות, הוא נידון בוועדת מכרזים. קול  

קורא שהוא סוג של מתן תמיכה שקק"ל תומכת, נידון בוועדת פרויקטים.   
חגי מיורק  מציין כי הנושא מתקשר לעניין הקריטי של המחסור בכח האדם מקצועי. ובנוסף, מציע כי  
כדי שהקולות הקוראים יצאו מהר יותר נדרשת החלטה של סך זמנים מוגדר מראש, תאריך יעד של 3  

חודשים.    
רועי אביקסיס מציין כי נדרשת השלמה בוועדה הבאה של הנושאים שלא נידונו: כח אדם, קולות  

קוראים, והחלטה על מיון השליחים.  
איתן גינזבורג, יו"ר הוועדה, מבקש שעד הוועדה הבאה דורית תכין מצג מדויק של פילוח, לפי הקולות  

הקוראים בהתאם לחודשים, בהתאמה לחטיבת החינוך וקהילה, וברזולוציה נמוכה יותר. כמו כן,  
הוועדה תדון בהמשך בנושא השליחות ובסוגיית כח האדם באופן שבו מאיישים תקנים קיימים,  

ובוחנים את הצורך בגידול. 
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כותב/ת הפרוטוקול: הדר אברהמי 
    

 

   

 


